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CONSILIUL LOCAL AL MUNICIPIULUI BISTRIȚA 
COMPARTIMENT PREGĂTIRE DOCUMENTE 

 
PROCES-VERBAL 

încheiat azi 26.09.2024 în şedinţa ordinară 
a Consiliului local al municipiului Bistriţa 

 
Şedinţa ordinară a Consiliului local al municipiului Bistriţa se desfăşoară 

în Sala de şedinţe a Primăriei municipiului Bistriţa, la care participă: consilierii 
locali ai municipiului Bistriţa, domnul Turc Ioan - Primarul municipiului Bistrița; 
domnul Hangan Sorin - Viceprimarul municipiului Bistriţa; domnul Stan Călin - 
Viceprimarul municipiului Bistriţa; domnul Găurean Florin Nicolae – 
Administratorul public al municipiului; domnul Cincea Dumitru – Matei – 
Secretarul general al municipiului; Pop Monica – Arhitectul șef al municipiului; 
Ivaşcu Lia – director executiv Direcţia Tehnică; Coceşiu Liliana – director 
executiv Direcţia Dezvoltare Durabilă 2030; Scurtu Nicolae – director executiv 
Direcţia Economică; Danci Ancuța – director executiv adjunct Direcţia 
Economică; Marina Vasile – director executiv Direcţia Patrimoniu; Gavriloaie 
Octavia Maria – director executiv adjunct Direcția economică – venituri; 
Curteanu Mihaela – consilier Direcția politici publice, educație, tineret, turism și 
sport; Țetcu Ioan Cristian – director executiv producție la Direcția infrastructură 
și servicii;  Pînzariu Mihai - consilier al primarului; Bogătean Adriana – Silvia – 
consilier juridic Compartimentul Pregătire Documente; Cionca Terezia Tanţa – 
consilier Compartimentul Pregătire Documente; Suciu Anca – consilier 
Compartimentul Pregătire Documente; Deac Bogdan – Direcţia Tehnologia 
Informaţiei și Inovare; reprezentantul Socităţii Loyal SRL. 
 

Şedinţa ordinară a Consiliului local al municipiului Bistriţa a fost 
convocată prin Dispoziţia Primarului municipiului Bistriţa nr.496/19.09.2024, 
care a fost adusă la cunoştinţă publică în mass-media locală şi prin afişare pe 
site-ul primăriei. 

Domnul consilier Filip Alexandru – Tudor – Președinte de ședință:  bună 
ziua și bine v-am găsit la ședința ordinară a Consiliului Local al municipiului 
Bistrița din data de 26.09.2024. Am să vă rog să vă ridicați pentru intonarea 
Imnului național. 

 
S-a intonat Imnul de stat al României.  
 
Domnul consilier Filip Alexandru – Tudor – Președinte de ședință: 

mulțumesc! Am să încep prin a face prezența domniilor voastre. 
Suntem 14 prezenți dintr-un total de 21 de membri ai Consiliul Local, ceea 

ce înseamnă că suntem statutar și întruniți legal pentru a putea intra în lucrările 
ședinței de astăzi.  

Sunt absenți următorii consilieri locali: Avram Anamaria, Bria Dumitru – 
Alexandru, Codărean Cristian – Vasile, Elisei Radu-Claudiu, Săsărman Lucia – 
Augusta, Silea Dorin-Petru și Suciu Emil – Marian. 
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Domnul Codărean este absent, este plecat din țară. Domnul Elisei Radu 
a anunțat că nu poate să fie prezent astăzi. Domnul Silea Dorin a anunțat că 
este în delegație. 

 
Domnul consilier Filip Alexandru – Tudor – Președinte de ședință: înainte 

să trecem la ordinea de zi, am să încep cu sesiunea de întrebări și interpelări 
pentru membrii executivului. Așa că dacă sunt întrebări, domnule Pavelean, vă 
rog! 

Domnul consilier Pavelean Nicolae: da, mulțumesc!  
Domnule primar, săptămâna trecută cred că ați văzut cu toții, se plimba 

ursul pe la Ghinda și am aflat de la câțiva oameni de acolo că, mă rog, mă rog, 
pe stradă se plimba, ca să fie mai clar. Am aflat de la câțiva oameni de acolo 
că se exploatează în pădurea de la Ghinda. Ocolul silvic a aprobat o exploatare 
de masă lemnoasă în pădurea de la Ghinda și că ar putea să fie asta una dintre 
cauzele pentru care ursul ajunge să coboare chiar pe străzi.  

Dacă ne poate răspunde cineva, e chiar necesară exploatarea asta? De 
ce se exploatează, cu ce scop? Și, mă rog, e oarecum mai importantă siguranța 
bistrițenilor decât să se exploateze niște lemn așa aproape de oraș. Mulțumesc! 

Domnul Turc Ioan – Primarul municipiului Bistrița: mulțumesc, domnule 
președinte! 

Domnule consilier, voi îndrepta solicitarea dumneavoastră către șeful 
Ocolului Silvic, către domnul Emil Anca, cu solicitarea de a vă face o informare 
dânsul, personal. În ceea ce privește prezența urșilor în oraș, observăm că 
devine aproape o obișnuință. Cu câteva nopți înainte am fost sunat de la 112 și 
am mers pe Valea Budacului unde, probabil că aceeași ursoaică cu doi pui, 
pentru că asta ne-au spus cei care au sesizat la 112 prezența ursului, că e 
ursoaică cu doi pui, dar n-am mai găsit-o. În schimb, știm cu toții,  a apărut 
câteva zile mai mai târziu pe pe Valia Ghinzii.  

Problema trebuie rezolvată de o manieră corectă, aș spune științifică, 
deci prin modalități de acest fel, telefoane în toiul nopții, până vine omul abilitat 
să tragă. Primarul este cel care poate da dispoziție pentru a se trage în condiții 
limită. E o modalitate de rezolvare, din punctul meu de vedere, surogat. Adică 
nu, nu vom reuși să rezolvăm problema. Din păcate observăm că urșii nu sunt 
prietenoși întotdeauna, iar cei care banalizează sau bagatelizează discuția 
despre urșii care vin în comunități, care coboară în orașe sau în comune, eu 
cred că greșesc. Trebuie luată mai în serios decât a fost luată până acum.  

Domnul consilier Filip Alexandru – Tudor – Președinte de ședință: 
mulțumim pentru răspuns! Dacă mai sunt întrebări? 

Domnul consilier Mathe Attila: mulțumesc! Eu doar cer ajustarea timpilor 
la iluminatul public, să se aprindă mai repede luminile în oraș. De exemplu, pe 
Gheorghe Șincai se aprinde la 19,50 și se întunecă deja la 19,30. Și în parc  
iarăși se întunecă mult mai repede decât se aprind luminile. Mulțumesc! 

Domnul consilier Hangan Sorin – Viceprimarul municipiului Bistrița: 
majoritatea sunt cu senzori, da, în funcție de intensitatea luminii. Acuma, ce să 
zic? Unele străzi mai întunecoase.  
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Domnul consilier Filip Alexandru – Tudor – Președinte de ședință:  
depinde de crepuscul, domnul Mathe!  

Dacă nu mai sunt întrebări, domnul Ciobănică vrea să puncteze cu o 
întrebare, vă rog! 

 Domnul consilier Ciobănică Dumitru – Daniel: domnule primar, legat de 
pistele de biciclete, vreau să atrag atenția și oarecum să fie o temă pentru cei 
care rămân în consiliul local.  

Toate străzile adiționale care sunt perpendicular pe pistele de bicicletă 
nu au semnalizat acest lucru și propun să punem niște limitatoare. Spre 
exemplu, la intersecțiile de acest gen ale străzilor adiționale cu strada principală 
care întretaie pista de biciclete, pentru că se pot întâmpla foarte multe 
evenimente în acest sens.  

S-au pus stâlpișorii pentru autovehicule, dar de pe străzile laterale, 
nefiind semnalizate, și până când o să se obișnuiască toți cetățenii conducători 
de autovehicule că interacționează cu pistele care sunt la marginea 
carosabilului, cred că ar fi o soluție să punem limitatoarele acelea pentru a nu 
avea incidente. Mulțumesc! 

Domnul consilier Hangan Sorin – Viceprimarul municipiului Bistrița: păi 
dacă ies dintr-o stradă secundară în principală, nu opresc oricum să mă asigur? 
Ce limitatoare să pun? De cât, de 1 la oră, sau de 1,2, n-am înțeles.  

Domnul Turc Ioan – Primarul municipiului Bistrița: deci, doamna ..., 
haideți să fim cât mai, cât mai pragmatici. Doamna Ivașcu este aici, doamna 
director tehnic care coordonează, până la urmă, aceste proiecte de mobilitate, 
este aici. Este aici și consilierul primarului, domnul Mihai Pânzariu, care are 
experiență în acest domeniu și îi rog frumos să noteze problema și să o 
discutăm mâine, dacă se poate să vină și cu propuneri concrete. Mulțumesc! 

Domnul consilier Filip Alexandru – Tudor – Președinte de ședință: 
mulțumim! Haideți să trecem la ordinea de zi!  

 
Ordinea de zi a ședinței ordinare din data de 26.09.2024  

din dispoziția de convocare 
1. Procesul-verbal al şedinţei extraordinare a Consiliului local al municipiului 

Bistriţa din data de 13.08.2024 
 

2. Procesul-verbal al şedinţei ordinare a Consiliului local al municipiului Bistriţa 
din data de 29.08.2024 

 

3. Procesul-verbal al şedinţei extraordinare a Consiliului local al municipiului 
Bistriţa convocată de îndată în data de 12.09.2024 

 

4. Proiect de hotărâre nr.181/11.09.2024 privind aprobarea închirierii prin 
licitaţie publică a unor suprafețe de teren situate în Municipiul Bistrița, în 
vederea amplasării de stații de încărcare pentru autovehicule electrice 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz: Comisia juridică şi administraţie publică locală 
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5. Proiect de hotărâre nr.154/05.08.2024 privind instituirea unui drept de 
superficie, prin licitație publică, asupra terenului în suprafață de 2.283 mp, 
proprietate privată a Municipiului Bistrița, situat în str.Calea Moldovei, în 
vederea amenajării unui spațiu pentru desfășurare de activități sportive, 
recreative și distractive 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz: Comisia economică, Comisia de urbanism, Comisia juridică şi 

administraţie publică locală 
 

6. Proiect de hotărâre nr.182/18.09.2024 privind aprobarea trecerii din 
domeniul public în domeniul privat al Municipiului Bistriţa a mijloacelor fixe ce 
au deservit sistemul de producere și distribuție a energiei termice, casarea, 
și după caz, valorificarea acestora, în condițiile legii 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz: : Comisia economică, Comisia juridică şi administraţie publică locală 

 
7. Proiect de hotărâre nr.183/18.09.2024 privind conferirea titlului de „Cetăţean 

de onoare al municipiului Bistriţa” preotului paroh Vlașin Arghir 
- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

- Aviz: Comisia economică, Comisia de urbanism, Comisia juridică şi 
administraţie publică locală 

 
8. Proiect de hotărâre nr.184/18.09.2024 privind aprobarea Contractului de 

Cooperare între Institutul Confucius din cadrul Universităţii Babeş-Bolyai, 
Municipiul Bistriţa, Inspectoratul Şcolar Judeţean Bistriţa-Năsăud şi Asociaţia 
Română de Prietenie cu Republica Populară Chineză, Filiala Judeţeană 
Bistriţa-Năsăud, pentru continuarea activităţii Centrului de predare a Limbii 
Chineze în municipiul Bistriţa 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz: Comisia juridică şi administraţie publică locală 

 
9. Proiect de hotărâre nr.185/18.09.2024 pentru modificarea Hotărârii 

nr.188/25.10.2023 a Consiliului local al municipiului Bistrița privind aprobarea 
Studiului de fezabilitate, a indicatorilor tehnico-economici și a devizului 
general ai obiectivului de investiții „Alimentare cu gaze naturale localitatea 
componentă Sărata” municipiul Bistrița, aprobat pentru finanțare prin 
Programul Național de Investiții „Anghel Saligny”, precum și sumei 
reprezentând categoriile de cheltuieli finanțate de la bugetul local pentru 
realizarea obiectivului, cu modificările ulterioare 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz: Comisia economică, Comisia juridică şi administraţie publică locală 

 
10. Proiect de hotărâre nr.186/19.09.2024 privind aprobarea Planului Urbanistic 

Zonal „Schimbare destinație din spații industriale în spații comerciale, 
amenajare incintă, accese și parcări”, municipiul Bistrita, str.Industriei nr.5 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
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- Aviz: Comisia de urbanism, Comisia juridică şi administraţie publică locală 
 

11. Proiect de hotărâre nr.187/19.09.2024 pentru modificarea și completarea 
Hotărârii Consiliului local al municipiului Bistriţa nr.57/21.03.2024 privind 
declararea de utilitate publică a obiectivului de investiții de interes local 
“Parc panouri fotovoltaice Sărata” 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz: Comisia juridică şi administraţie publică locală 

 
12. Proiect de hotărâre nr.188/19.09.2024 privind aprobarea modificării 

obiectului unor contracte de locațiune, încheiate pentru locuințe situate în 
municipiul Bistrița, str.George Coșbuc nr.11 și str.Alexandru Vlahuță nr.5 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz: Comisia juridică şi administraţie publică locală 

 
13. Proiect de hotărâre nr.189/19.09.2024 pentru modificarea Hotărârii 

nr.34/29.02.2024 privind aprobarea studiului de fezabilitate, a indicatorilor 
tehnico-economici și a devizului general ai obiectivului de investiții 
“Extindere rețea publică de apă, apă uzată menajeră în municipiul Bistrița, 
județul Bistrița-Năsăud”, aprobat pentru finanțare prin Programului național 
de Investiții „Anghel Saligny” 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz: Comisia economică, Comisia juridică şi administraţie publică locală 

 
14. Proiect de hotărâre nr.190/19.09.2024 privind aprobarea Acordului de 

Înfrăţire între Municipiul Bistriţa, judeţul Bistriţa-Năsăud din România şi 
Orașul Ștefan Vodă, Raionul Ștefan Vodă din Republica Moldova 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz: Comisia juridică şi administraţie publică locală 

 
15. Proiect de hotărâre nr.191/19.09.2024 pentru completarea Hotărârii 

Consiliului local al municipiului Bistriţa nr.144/25.07.2024 privind aprobarea 
Studiului de Fezabilitate și a indicatorilor tehnico-economici pentru 
obiectivul de investiții “Parc de specializare inteligentă BISTRIŢA 
INDUSTRIANOVA HUB” 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz: Comisia economică, Comisia juridică şi administraţie publică locală 

 
16. Proiect de hotărâre nr.192/19.09.2024 privind aprobarea prelungirii duratei 

contractelor de închiriere pentru loturile de teren situate în zona de acces a 
Complexului Sportiv Polivalent Bistrița, pe care sunt amplasate construcții 
provizorii pentru activități de alimentație publică, de comercializare și de 
închiriere articole sportive 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz: Comisia economică, Comisia juridică şi administraţie publică locală 
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17. Proiect de hotărâre nr.193/19.09.2024 privind modificarea anexei la 
Hotărârea nr.32/29.02.2024 a Consiliului Local al municipiului Bistrița 
privind aprobarea Studiului de fezabilitate și a indicatorilor tehnico-
economici pentru obiectivul de investiții ”Coridor ecologic Valea Căstăilor” 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz: Comisia economică 

 
18. Proiect de hotărâre nr.194/19.09.2024 privind aprobarea proiectului 

„Coridor ecologic Valea Căstăilor” și a cheltuielilor legate de proiect 
- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

- Aviz: Comisia economică 
 

19. Diverse 
 
Înainte să votăm ordinea de zi, doresc să știu dacă sunt propuneri de 

modificare sau completare a ordinii de zi? Vă rog, domnule primar! 
Domnul Turc Ioan – Primarul municipiului Bistrița: doamnelor, domnilor 

consilieri, propun modificarea ordinii de zi prin adăugarea unui punct la ordinea 
zi, prin completare, iar un alt punct urmează să fie înlocuit.  

Referitor la completare, este vorba despre Proiect de hotărâre 

nr.196/26.09.2024 de acordare a facilitaților fiscale privind anularea 

accesoriilor aferente obligaţiilor bugetare principale restante la data de      

31 august 2024 inclusiv, datorate bugetului local al municipiului Bistrița, 

iar înlocuirea dau citire, precizez că proiectul de hotărâre înscris inițial la 
punctul 15 al ordinii de zi a fost modificat și înlocuit, forma supusă adoptării 
consiliului local fiind Proiectul de hotărâre înregistrat cu nr.195/24.09.2024, 
pentru completarea Hotărârii Consiliului local al municipiului Bistriţa 
nr.144/25.07.2024 privind aprobarea Studiului de Fezabilitate și a 
indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul de investiții “Parc de 
specializare inteligentă BISTRIŢA INDUSTRIANOVA HUB” 

și retrag Proiectul de hotărâre nr.190/19.09.2024 privind aprobarea 
Acordului de Înfrăţire între Municipiul Bistriţa, judeţul Bistriţa-Năsăud din 
România şi Orașul Ștefan Vodă, Raionul Ștefan Vodă din Republica 
Moldova, acest proiect fiind adoptat în ședința extraordinară convocată de 
îndată ieri, 25.09.2024;  

Retrag și punctul cinci de pe ordinea de zi. E vorba despre Proiectul 
de hotărâre nr.154/05.08.2024 privind instituirea unui drept de superficie, 
prin licitație publică, asupra terenului în suprafață de 2.283 mp, 
proprietate privată a Municipiului Bistrița, situat în str.Calea Moldovei, în 
vederea amenajării unui spațiu pentru desfășurare de activități sportive, 
recreative și distractive.  

 
Domnul consilier Filip Alexandru – Tudor – Președinte de ședință:  am 

înțeles. Deci punctul cinci al ordinii de zi cereți să fie retras.  
Dacă mai sunt propuneri de completare sau modificare a ordinii de zi, vă 

rog. Constat că nu.  
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Haideți să supunem votului propunerile de modificare și completare a 
ordinii de zi. Deci propunere ordinea de zi, start vot! 

Cu 14 voturi ”pentru”, nici un vot „împotrivă” și nici o ”abținere” - 
propunerea de completare și modificare a ordinii de zi este aprobată. 

Iar acum vom vota ordinea de zi în forma ei finală. Start vot ordine de zi! 
Cu 14 voturi ”pentru”, nici un vot ”împotrivă” și nici o ”abținere” ordinea de 

zi este aprobată. Vă mulțumesc! 
Acestea fiind spuse, intrăm în lucrările ședinței de astăzi.  
 
Se trece la punctul 1 de pe ordinea de zi: Procesul-verbal al ședinței 

extraordinare a Consiliul Local al municipiului Bistrița din data de 
13.08.2024 

Domnul consilier Filip Alexandru – Tudor – Președinte de ședință: start 
vot, vă rog! 

Cu 14 voturi ”pentru”, nici un vot ”împotrivă” și nici o ”abținere”,          
procesul-verbal este aprobat. 

 
Se trece la punctul 2 de pe ordinea de zi: Procesul-verbal al ședinței 

ordinare a Consiliul Local al Municipiului Bistrița din data de 29.08.2024 
Domnul consilier Filip Alexandru – Tudor – Președinte de ședință: start 

vot, vă rog! 
Cu 14 voturi ”pentru”, nici un vot ”împotrivă” și nici o ”abținere”,          

punctul doi este aprobat. 
 
Se trece la punctul 3 de pe ordinea de zi: Procesul-verbal al ședinței 

extraordinare a Consiliul Local al Municipiului Bistrița, convocată de 
îndată, în data de 12.09.2024  

Domnul consilier Filip Alexandru – Tudor – Președinte de ședință: start 
vot, vă rog! 

Cu 14 voturi ”pentru”, nici un vot ”împotrivă” și nici o ”abținere”,          
procesul-verbal este aprobat. 

 
Se trece la punctul 4 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre 

nr.181/11.09.2024 privind aprobarea închirierii prin licitaţie publică a unor 
suprafețe de teren situate în Municipiul Bistrița, în vederea amplasării de 
stații de încărcare pentru autovehicule electrice 

Proiectul de hotărâre cuprinde 9 articole şi se adoptă cu votul deschis al 
majorității  consilierilor locali în funcție.  

Domnul Filip Alexandru – Tudor – Președintele de ședință: doresc să știu 
Comisia juridică ce fel de aviz a acordat, domnule Mathe?  

Domnul consilier Mathe Attila – Secretarul Comisiei juridice și 
administrație publică locală: aviz favorabil. 

Domnul Filip Alexandru – Tudor – Președintele de ședință:  dacă sunt 
discuții astăzi, în ședința de plen, vă rog! Constat că nu sunt. Putem să 
deschidem votul. Start vot!  
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Cu 14 voturi ”pentru”, nici un vot ”împotrivă” și nici o ”abținere” proiectul 
de la punctul 4 este adoptat. Mulțumesc! 

Punctul cinci al ordinii de zi a fost retras. 
 
Se trece la punctul 6 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre 

nr.182/18.09.2024 privind aprobarea trecerii din domeniul public în 
domeniul privat al Municipiului Bistriţa a mijloacelor fixe ce au deservit 
sistemul de producere și distribuție a energiei termice, casarea, și după 
caz, valorificarea acestora, în condițiile legii 

Proiectul de hotărâre cuprinde 6 articole şi se adoptă cu votul deschis al 
majorității  consilierilor locali în funcție.  

Domnul Filip Alexandru – Tudor – Președintele de ședință: doresc să știu 
avizul Comisiei economice? 

Doamna consilier Hudrea Daniela – Maria – Secretarul Comisiei 
economice: aviz favorabil. 

Domnul consilier Munthiu Cristiean – Președintele Comisiei de urbanism: 
aviz favorabil. 

Domnul Filip Alexandru – Tudor – Președintele de ședință: știu că a fost 
discutat și în comisia de urbanism, dar nu apare.  

Dacă sunt astăzi discuții, vă rog, intervenții pe marginea acestui proiect. 
Constat că nu sunt, putem să deschidem votul. Start vot pentru punctul șase al 
ordinii de zi! 

Cu 14 voturi ”pentru”, nici un vot ”împotrivă” și nici o ”abținere” proiectul 
de la punctul șase este adoptat de către consiliul local. Mulțumesc! 

 
Se trece la punctul 7 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre 

nr.183/18.09.2024 privind conferirea titlului de „Cetăţean de onoare al 
municipiului Bistriţa” preotului paroh Vlașin Arghir 

Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole şi se adoptă cu votul secret a cel 
puțin 15 consilieri locali în funcție.  

Domnul Filip Alexandru – Tudor – Președintele de ședință: la punctul 7 
este nevoie de 15 voturi, în condițiile în care noi suntem doar 14.  Mai așteptăm 
un coleg, am discutat cu doamna Avram, este pe drum, a zis că face tot posibilul 
să ajungă, așa că în momentul în care, da, în momentul în care se va întoarce, 
propun să fie luat ultimul acest punct. Votăm. Supunem votului, dacă doriți, 
propunerea să fie votat ca ultimul, asta mi-a cerut domnul viceprimar. Putem 
vota și cu mâna sus, cine este ”pentru”?  

Cu 14 voturi ”pentru”, nici un vot ”împotrivă”, nici o ”abținere”, vom 
discuta și adopta punctul șapte, ultimul.  

 
Se trece la punctul 8 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre 

nr.184/18.09.2024 privind aprobarea Contractului de Cooperare între 
Institutul Confucius din cadrul Universităţii Babeş-Bolyai, Municipiul 
Bistriţa, Inspectoratul Şcolar Judeţean Bistriţa-Năsăud şi Asociaţia 
Română de Prietenie cu Republica Populară Chineză, Filiala Judeţeană 
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Bistriţa-Năsăud, pentru continuarea activităţii Centrului de predare a 
Limbii Chineze în municipiul Bistriţa 

Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole şi se adoptă cu votul deschis al 
majorității  consilierilor locali prezenți.  

Domnul Filip Alexandru – Tudor – Președintele de ședință: avizul  
Comisiei juridice? 

Domnul consilier Munthiu Cristiean: domnul președinte, înainte de asta, 
eu nu voi participa la dezbateri și la vot. 

Domnul Filip Alexandru – Tudor – Președintele de ședință:  am înțeles. 
Să se consemneze faptul că domnul Munthiu nu participă la dezbatere și la vot. 

Domnul consilier Mathe Attila – Secretarul Comisiei juridice și 
administrație publică locală: aviz favorabil. 

Domnul Filip Alexandru – Tudor – Președintele de ședință:  iar astăzi, în 
ședința de plen, doresc să știu dacă sunt intervenții? În condițiile în care nu 
avem, trecem către vot. Deschidem grila de vot. Start vot, punctul opt! 

 Cu 13 voturi ”pentru”, nici un vot ”împotrivă”, nici o ”abținere” și un coleg 
care nu votează, în persoana domnului Munthiu Cristiean, proiectul este 
adoptat.  

 
Se trece la punctul 9 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre 

nr.185/18.09.2024 pentru modificarea Hotărârii nr.188/25.10.2023 a 
Consiliului local al municipiului Bistrița privind aprobarea Studiului de 
fezabilitate, a indicatorilor tehnico-economici și a devizului general ai 
obiectivului de investiții „Alimentare cu gaze naturale localitatea 
componentă Sărata” municipiul Bistrița, aprobat pentru finanțare prin 
Programul Național de Investiții „Anghel Saligny”, precum și sumei 
reprezentând categoriile de cheltuieli finanțate de la bugetul local pentru 
realizarea obiectivului, cu modificările ulterioare 

Proiectul de hotărâre cuprinde 4 articole şi se adoptă cu votul deschis al 
majorității  consilierilor locali în funcție.  

Doamna consilier Hudrea Daniela – Maria – Secretarul Comisiei 
economice: aviz favorabil. 

Domnul consilier Mathe Attila – Secretarul Comisiei juridice și 
administrație publică locală: aviz favorabil. 

Domnul Filip Alexandru – Tudor – Președintele de ședință: mulțumesc!  
Dacă sunt intervenții, vă rog! Constat că nu sunt. Putem să trecem către 

vot. Deschidem grilele, start vot punctul nouă al ordinii de zi! 
 Cu 14 voturi ”pentru”, nici un vot ”împotrivă” și nici o ”abținere” proiectul 

este adoptat de către consiliul local. Mulțumesc! 
 
Se trece la punctul 10 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre 

nr.186/19.09.2024 privind aprobarea Planului Urbanistic Zonal „Schimbare 
destinație din spații industriale în spații comerciale, amenajare incintă, 
accese și parcări”, municipiul Bistrita, str.Industriei nr.5 

Proiectul de hotărâre cuprinde 7 articole şi se adoptă cu votul deschis al 
majorității  consilierilor locali în funcție.  



10 
 

Domnul consilier Munthiu Cristiean – Președintele Comisiei de urbanism: 
aviz favorabil. 

Domnul consilier Mathe Attila – Secretarul Comisiei juridice și 
administrație publică locală: aviz favorabil. 

Domnul Filip Alexandru – Tudor – Președintele de ședință: mulțumesc!  
Dacă sunt intervenții, vă rog! Constat că nu sunt. Putem să votăm, start 

vot, vă rog! 
Nu propunere trebuie, din eroare cred că s-a trecut ca propunere. Deci 

este punctul 10, 
 Domnul consilier Munthiu Cristiean – Președintele Comisiei de 

urbanism: dar se discutase în Comisia de urbanism că ne va prezenta..., 
arhitectul ne va prezenta proiectul. 

Domnul Filip Alexandru – Tudor – Președintele de ședință:  ok, ok,  deci 
eu v-am întrebat dacă sunt intervenții, acuma nu știu... 

Domnul consilier Hangan Sorin – Viceprimarul municipiului Bistrița: 
Domnul arhitect e aici, dar  întreba dacă cineva ..... 

 Domnul Filip Alexandru – Tudor – Președintele de ședință:   ok, dacă      
s-a discutat în Comisia de urbanism și domnul arhitect este prezent, am să-l 
rugăm să vină la pupitru.  

Supun votului propunerea ca domnul arhitect să ia loc la masă și să 
prezinte! Dar aici de ce a intrat propunerea? Am înțeles. Haideți să reluăm votul. 
Îl reluăm votul și începem cu propunerea ca domnul arhitect să ia loc la masă 
și să prezinte proiectul. După care ... 

Domnul consilier Hangan Sorin – Viceprimarul municipiului Bistrița: asta 
nu se supune la vot.  

Domnul Filip Alexandru – Tudor – Președintele de ședință:  nu se supune 
la vot? Că știu că alte dăți am supus la vot.  

Ok, vă rog, domnule arhitect, haideți aici, la stânga mea, lângă domnul 
secretar. Cât se poate de scurt, vă rog! 

Domnul arhitect: putem începe discuția? 
Domnul Filip Alexandru – Tudor – Președintele de ședință:     da, vă rog! 
Domnul arhitect:  vă ascult, domnul Munthiu, Runcan mă numesc, 

arhitectul elaborator al documentației. 
 Domnul Filip Alexandru – Tudor – Președintele de ședință: aș vrea să 

faceți o prezentare succintă a ceea ce se întâmplă acolo.  
Domnul arhitect Runcan: în regulă. Bun, după cum ați studiat 

documentația și ați observat, probabil că se vede foarte clar că e vorba de fosta 
fabrică de sticlă care va face locul unui nou magazin de bricolaj materiale de 
construcții și așa mai departe. Viitoarea clădire propusă acolo nu se va..., sau 
să zic, nu va ajunge la dimensiunile actualei clădiri existente pe teren, ca și 
gabarit va fi mult mai mică și ca regim de înălțime și ca suprafață. Avem 
racorduri cu drumul de centură, avem asigurate spații verzi, avem asigurate 
utilități, avem asigurat, conform avizelor și documentației, cam tot ce e nevoie. 
Dacă doriți să îmi adresați întrebări și pot să aduc lămuriri cu privire la 
documentație, vă ascult, vă rog! 
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Domnul conslier Munthiu Cirstiean: deci cât va ...,  cum va interacționa 
cu traficul care, știm că pe linia de pe Drumul Cetății e deocamdată e infernal. 
Intrarea și ieșirea va fi prin locuri diferite? Vor exista zone de decelerare, 
accelerare, de ..... 

Domnul arhitect Runcan: ok, bun! Deci racordul cu drumul de centură se 
va face conform studiului de trafic atașat documentației. Am avut două variante 
de studiu acolo, am optat pentru ultima propusă și de elaboratori, să zic așa. 
Avem benzi de accelerare și benzi de decelerare. Accesul se va face exact prin 
zona în care se face și acum accesul în platforma industrială Cristiro.  
Deci, practic accesul rămâne același, se va redimensiona pentru că vor fi două 
benzi acolo, deci intrare și ieșire prin același loc. Ulterior am propus o variantă 
de aprovizionare perimetrală, deci un drum perimetral pentru partea de 
camioane sau de tiruri care vor intra cu materiale de construcții, a aproviziona 
se ace pe timpul nopții, deci nu perturbă traficul. Acuma sigur că va genera trafic 
pentru că despre asta este vorba, la urma urmei și din studiu pe care l-am făcut 
noi nu ar trebui să fie probleme nici la intrare, nici la ieșire, nici la tranzitul 
vehiculelor pe acea zonă de drum.  

Domnul consilier Urîte Florin – Radu: dacă totuși, școala va mai rămâne 
sau nu, școala aceea privată?  

Domnul arhitect Runcan: ok, școala nu va mai rămâne acolo, deci școala 
nu va mai rămâne, se va reloca, există un studiu în sensul ăsta, deci lucrăm și 
la chestia asta în paralel. Un orizont de timp încă nu putem da vizavi de chestia 
asta, dar e lucru, da. 

Domnul Filip Alexandru – Tudor – Președintele de ședință: vă rog, 
domnule Urîte! 

Domnul consilieri Urîte Florin Radu: iar ca aglomerare, nu se va aglomera 
neapărat, pentru că cine merge la Leroy Merlin, se știe deja, nu merge la 
Dedeman. Deci cumva se dispersează accesul, și zic eu că e cât de bine venit 
acel magazin, din punctul meu de vedere, că vor mai scădea prețurile. 

Domnul Filip Alexandru – Tudor – Președintele de ședință: da, vă 
mulțumesc! Dacă mai sunt întrebări? Constat că nu.  

Haideți să deschidem... mulțumim domnule arhitect, puteți să luați loc, 
mulțumim pentru lămuriri! 

Haideți să supunem votului. Deci nu propunere, punctul 10 al ordinii de 
zi, proiectul cu numărul 186. Start vot! Domnul Cicioc mai așteptăm votul 
dumneavoastră! 

Cu 14 voturi ”pentru”, nici un vot ”împotrivă” și nici o ”abținere”, proiectul 
este adoptat de către consiliul local. Mulțumesc! 

 
Se trece la punctul 11 – Proiect de hotărâre nr.187/19.09.2024 pentru 

modificarea și completarea Hotărârii Consiliului local al municipiului 
Bistriţa nr.57/21.03.2024 privind declararea de utilitate publică a 
obiectivului de investiții de interes local “Parc panouri fotovoltaice 
Sărata”. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 4 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 
absolute a consilierilor în funcţie.  
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Domnul consilier Mathe Attila, secretarul Comisiei juridice şi administraţie 
publică locală – proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre, care se 
adoptă în unanimitate, respectiv cu 14 voturi „pentru”. 

 
Se trece la punctul 12 – Proiect de hotărâre nr.188/19.09.2024 privind 

aprobarea modificării obiectului unor contracte de locațiune, încheiate 
pentru locuințele situate în municipiul Bistrița, str.George Coșbuc nr.11 și 
str.Alexandru Vlahuță nr.5. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 9 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 
absolute a consilierilor în funcţie.  

Domnul consilier Mathe Attila, secretarul Comisiei juridice şi administraţie 
publică locală – proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre, care se 
adoptă în unanimitate, respectiv cu 14 voturi „pentru”.  

 
Se trece la punctul 13 – Proiect de hotărâre nr.189/19.09.2024 pentru 

modificarea Hotărârii nr.34/29.02.2024 privind aprobarea Studiului de 
fezabilitate, a indicatorilor tehnico-economici și a devizului general ai 
obiectivului de investiții “Extindere rețea publică de apă, apă uzată 
menajeră în municipiul Bistrița, județul Bistrița-Năsăud”, aprobat pentru 
finanțare prin Programului național de Investiții „Anghel Saligny”. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 
absolute a consilierilor în funcţie.  

Doamna consilier Hudrea Daniela, secretarul Comisiei economice – 
proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

Domnul consilier Mathe Attila, secretarul Comisiei juridice şi administraţie 
publică locală – proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre, care se 
adoptă în unanimitate, respectiv cu 14 voturi „pentru”.  

Punctul 14 a fost adoptat în şedinţa precedentă 
 
Se trece la punctul 15 – Proiect de hotărâre nr.195/24.09.2024 pentru 

completarea Hotărârii Consiliului local al municipiului Bistriţa 
nr.144/25.07.2024 privind aprobarea Studiului de Fezabilitate și a 
indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul de investiții “Parc de 
specializare inteligentă BISTRIŢA INDUSTRIANOVA HUB”. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 
absolute a consilierilor în funcţie. Proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil de 
către comisiile reunite de specialitate ale consiliului local. 

Domnul consilier Ciobănică Dumitru Daniel – doresc să se consemneze 
că nu particip la dezbateri şi la vot pe acest proiect de hotărâre. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre, care se 
adoptă cu 13 voturi „pentru”. Domnul consilier Ciobănică Dumitru Daniel nu 
votează pentru evitarea conflictului de interese. 
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Se trece la punctul 16 – Proiect de hotărâre nr.192/19.09.2024 privind 
aprobarea prelungirii duratei contractelor de închiriere pentru loturile de 
teren situate în zona de acces a Complexului Sportiv Polivalent Bistrița, 
pe care sunt amplasate construcții provizorii pentru activități de 
alimentație publică, de comercializare și de închiriere articole sportive. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 
absolute a consilierilor în funcţie.  

Doamna consilier Hudrea Daniela, secretarul Comisiei economice – 
proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

Domnul consilier Mathe Attila, secretarul Comisiei juridice şi administraţie 
publică locală – proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre, care se 
adoptă în unanimitate, respectiv cu 14 voturi „pentru”.  

 
Se trece la punctul 17 – Proiect de hotărâre nr.193/19.09.2024 privind 

modificarea anexei la Hotararea nr.32/29.02.2024 a Consiliului Local al 
municipiului Bistrița privind aprobarea Studiului de fezabilitate și a 
indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul de investiții ”Coridor 
ecologic Valea Căstăilor”. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 
absolute a consilierilor în funcţie.  

Doamna consilier Hudrea Daniela, secretarul Comisiei economice – 
proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre, care se 
adoptă în unanimitate, respectiv cu 14 voturi „pentru”.  

 
Se trece la punctul 18 – Proiect de hotărâre nr.194/19.09.2024 privind 

aprobarea proiectului „Coridor ecologic Valea Căstăilor” și a cheltuielilor 
legate de proiect. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 6 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 
absolute a consilierilor în funcţie.  

Doamna consilier Hudrea Daniela, secretarul Comisiei economice – 
proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre, care se 
adoptă în unanimitate, respectiv cu 14 voturi „pentru”.  

 
Se trece la punctul 19 – Proiect de hotărâre nr.196/26.09.2024 de 

acordare a facilitaților fiscale privind anularea accesoriilor aferente 
obligaţiilor bugetare principale restante la data de 31 august 2024 inclusiv, 
datorate bugetului local al municipiului Bistrița. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 4 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 
absolute a consilierilor în funcţie. Proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil de 
către comisiile reunite de specialitate ale consiliului local. 

Domnul consilier Mathe Attila – de ce oferă Primăria aceste facilități 
fiscale? Şi care este impactul bugetar?  
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Domnul viceprimar Hangan Sorin – noi nu ne constituim bugetul pe 
majorări sau penalități, ca să zicem că, mă rog, ar avea un impact faptul că cine 
plătește mâine, scapă de penalități, că trebuia să plătească la 30 iunie sau la 
30 martie. Nu mai luăm penalități de întârziere, dar primim banii, că așa, poate 
nu-i mai primim niciodată, şi tot punem penalități care nu le încasăm.  

Domnul primar Turc Ioan – doamnelor și domnilor consilieri, noi 
valorificăm un cadru legal existent. E o facilitate atât pentru persoanele fizice, 
cât și pentru persoanele juridice, faptul de a plăti de fapt baza ,și de a nu mai 
plăti penalități. E un lucru foarte bun. Domnul director economic Nicolae Scurtu 
mi-a pus la dispoziție o situație din care am constatat faptul că dacă, sigur, s-ar 
plăti toate debitele restante, persoanele fizice au un total de 26 de milioane, sau 
ceva de genul, de lei, iar persoanele juridice undeva la 70 de milioane de lei. 
Acum, e de așteptat ca îndeosebi persoanele fizice și cunoscătorii știu de ce, 
să vină și să facă plățile. Oricum, dacă bugetul local va fi alimentat cu o sumă 
consistentă de bani, e și în avantajul autorității locale. Fără prea multe 
comentarii.  

Domnul preşedinte de şedinţă Filip Tudor Alexandru – mulțumim pentru 
precizări și lămurire domnule primar. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre, care se 
adoptă în unanimitate, respectiv cu 14 voturi „pentru”. 

Revenim la punctul 7 al ordinii de zi – Proiect de hotărâre 
nr.183/18.09.2024 privind conferirea titlului de „Cetăţean de onoare al 
municipiului Bistriţa”, preotului paroh Vlașin Arghir. 

Domnul primar Turc Ioan – doamnelor și domnilor consilieri, întrucât 
pentru proiectul de hotărâre de la numărul șapte este nevoie de 15 voturi și noi 
suntem doar 14, retrag acest proiect de pe ordinea de zi. Nu fără a mă întreba, 
de ce nu or fi colegii noștri de la PSD și de la PMP în sală?  

Preşedintele de şedinţă, domnul consilier Filip Alexandru Tudor, declară 
închise lucrările şedinţei ordinare a Consiliului local al municipiului Bistriţa din 
data de 26.09.2024. 
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